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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 

ZAKLJUČCI I ODLUKE 
4. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 

održane 20. studenoga 2023. 
 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 2. sjednice IO HPS-a 11. 9. 2023. i 3. sjednice IO HPS-a 16. 10. 2023. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira zapisnike 2. i 3. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 2. i 3. sjednice IO HPS-a 

Članovi Izvršnog odbora nemaju primjedbi na izvješća o realizaciji odluka i zaključaka 2. i 3. sjednice IO HPS-a. 
 

3. Informacije o okolnostima vezanim uz uređenje upravljanja planinarskim objektima u nacrtu Zakona o 
nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike Hrvatske 
U vremenu od 1. rujna do 1. listopada 2023. bilo je otvoreno e-savjetovanje o nacrtu prijedloga Zakona o 
nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike Hrvatske, u kojemu je Ministarstvo prostornog uređenja, 
graditeljstva i državne imovine, bez prethodne informacije i bez konzultacija s HPS-om, unijelo poseban članak 
o upravljanju planinarskim objektima. Odmah po saznanju o tome Hrvatski planinarski savez poduzeo je niz 
radnji i aktivnosti u cilju postizanja održivog rješenja za upravljanje planinarskim objektima. Savez je prvi 
planinarskim udrugama, članstvu i javnosti ukazao na moguće štetne posljedice isključivanja planinarskih 
udruga iz upravljanja planinarskim domovima te se iznoseći činjenice, zapažanja i konstruktivne prijedloge 
uključio 21. rujna u e-savjetovanje te je svoje stajalište i prijedloge također uputio nadležnom ministarstvu. O 
svim bitnim aktivnostima obavješćivalo se članstvo HPS-a i javnost, a svim zainteresiranima za upoznavanje 
činjenica i podataka o upravljanju planinarskim domovima u Republici Hrvatskoj i ulaganjima planinarskih 
udruga pružene su dostupne informacije. Izvršni odbor o toj temi donio je ukupno sedam odluka, i sve što se u 
vezi s time poduzimalo, učinjeno je u skladu s donesenim odlukama Izvršnog odbora.  
Pitanje upravljanja planinarskim objektima naišlo je na veliko zanimanje javnosti, o čemu svjedoči velik broj 
medijskih objava, kao i velik broj komentara planinarskih udruga, pojedinaca i institucija iznesenih u e-
savjetovanju o Nacrtu prijedloga Zakona, a kojima se podupiru prijedlozi koje je u e-savjetovanju iznio Hrvatski 
planinarski savez. Iako HPS to nije ni na koji način predlagao, poticao ni tražio, o temi upravljanja planinarskim 
objektima svoja su stajališta i mišljenja iznijele i neke političke stranke, saborski zastupnici, županije, gradovi i 
općine, udruge, pojedinci i mediji. 
Na nizu sastanaka održanim s ministarstvima nadležnim za državnu imovinu, za zaštitu prirode i za turizam i 
sport predstavnici Saveza iznosili su bitne činjenice i konstruktivne prijedloge s obrazloženjima i objašnjenjima, 
sve sukladno odlukama, stajalištima i uputama Izvršnog odbora. Ministarstvu prostornog uređenja, 
graditeljstva i državne imovine upućena su četiri službena dopisa te pisano očitovanje sa zapažanjima i 
konkretnim prijedlozima za uređenje zakonskog teksta. Nakon sastanka u Ministarstvu gospodarstva i održivog 
razvoja zaprimljeni su od četiri javne ustanove nacionalnih parkova i parkova prirode (PP Velebit, PP Žumberak 
Samoborsko gorje, NP Sjeverni Velebit, NP Risnjak) prikazi idejnih rješenja rekonstrukcije planinarskih domova 
Visočica, Japetić, Zavižan, Risnjak i Snježnik, ali od nekih od njih i paušalne ocjene o lošoj komunikaciji i 
postupanju HPS-a u vezi s nacrtom prijedloga Zakona. Od strane Ministarstva turizma i sporta iskazana je 
potpora i uvažavanje za cjelokupnu brigu HPS-a i planinarskih udruga o planinarskim objektima te su iznesena 
sa stajalištima HPS-a kompatibilna zapažanja i prijedlozi za bolje uređenje zakonskog teksta. Od HGSS-a je 
pribavljeno pisano mišljenje o učinku upravljanja planinarskim domovima na sigurnost u planinskim 
područjima. 
U subotu 28. listopada 2023. u Domu HPS-a u Zagrebu održano je tematsko savjetovanje planinarskih udruga 
upravljača planinarskih objekata koji se nalaze na zemljištu koje je vlasništvo Republike Hrvatske. Poziv na 
savjetovanje bio je upućen na službene elektroničke adrese 62 planinarske udruge članice HPS-a koje upravljaju 
s ukupno 80 planinarskih domova, kuća i skloništa koja se nalaze na zemljištu koje je uknjiženo kao vlasništvo 
Republike Hrvatske. Na savjetovanju su sažeto iznesene informacije i činjenice u vezi s poduzetim aktivnostima 
Hrvatskog planinarskog saveza u cilju boljeg uređenja dijela zakonskog teksta koji se odnosi na planinarske 
objekte. U otvorenoj raspravi predstavnici planinarskih udruga upravljača planinarskih objekata iz svih krajeva 
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Hrvatske iznijeli su svoja stajališta, iskustva i prijedloge o tim temama te iskazali potporu stajalištima i 
poduzetim radnjama Hrvatskog planinarskog saveza kojima je cilj uvažavanje nezamjenjive uloge planinarskih 
udruga koje upravljaju planinarskim objektima. Savjetovanje je završeno dogovorom o daljnjim aktivnostima i 
donošenjem zaključka kojim se iskazuje zajedničko stajalište planinarskih udruga koje upravljaju planinarskim 
objektima koji se nalaze na zemljištu koje je vlasništvo Republike Hrvatske da, imajući u vidu važnost 
planinarskih objekata za organizirano hrvatsko planinarstvo, podržavaju i podupiru iznesene prijedloge HPS-a 
te aktivnosti i radnje HPS-a kojima je cilj osigurati učinkovito upravljanje planinarskom infrastrukturom za sve 
planinarske udruge i članstvo HPS-a uz primjenu akata HPS-a i međunarodnih ugovora sklopljenih s inozmenim 
planinarskim savezima. U tu svrhu upravljači objekata izjasnili su se da će zastupati i primjenjivati usklađeno s 
HPS-om zajednička stajališta i odluke tijela HPS-a kojima je cilj osigurati za planinarske udruge članice HPS-a 
funkcionalan i održiv model upravljanja, korištenja i održavanja planinarskih objekata.  
Nekoliko dana kasnije, 31. listopada 2023. objavljeno je službeno izvješće o provedenom e-savjetovanju s 
javnošću za Nacrt prijedloga Zakona o upravljanju nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike 
Hrvatske, u kojemu se navodi da je djelomično prihvaćen prijedlog Hrvatskog planinarskog saveza te da će se 
imajući u vidu komentare HPS-a i planinarskih društava na odredbe članka 16. Nacrta prijedloga Zakona, 
doraditi nacrt zakonskog teksta.  
Dana 9. 11. 2023. na 262. sjednici Vlade RH nact prijedloga zakona upućen je odlukom Vlade RH u saborsku 
proceduru te je objavljen na službenoj web stranici Vlade RH. 
U odnosu na izvorni nacrt zakonskog teksta koji je bio objavljen u e-savjetvanju, u kojemu je bilo predviđeno 
da županije i javne ustanove raspolažu planinarskim objektima davanjem u zakup a HPS i planinarske udruge 
uopće nisu bile niti spomenute, novim uređenjem zakonskog teksta napravljen je iskorak u smjeru uvažavanja 
uloge planinarskih udruga na način da će se korištenje objekta uređivati ugovorom o korištenju i održavanju, 
koji se zaključuje na neodređeno vrijeme i bez naknade. Uz ostalo, zakonskim tekstom definiraju se sve vrste 
planinarskih objekata te njihova osnovna funkcija, kao i obveze pružatelja ugostiteljskih usluga prehrane i pića 
da planinarima i drugim posjetiteljima omoguće korištenje vanjskih i unutrašnjih prostora neovisno o tome 
kupuju li hranu i piće u domu, ili koriste svoju hranu i piće. Iz poslova upravljanja planinarskim objektima 
uklonjene su županije, a javnim ustanovama i ministarstvu nadležno za državnu imovinu povjerava se obveza 
investicijskog održavanja. 
Iako i dalje postoji manjak šireg razumijevanja i uvažavanja nezamjenjive uloge planinarskih udruga u izgradnji, 
održavanju i funkcioniranju planinarskih objekata, poduzetim radnjama i aktivnostima HPS-a postignut je 
iskorak u boljem uređenju zakonskog teksta u cilju funkcionalnosti i održivosti planinarskih objekata koji se 
nalaze na zemljištu uknjiženom u vlasništvo Republike Hrvatske. 
Na sastanku IO HPS-a dogovoreno je da Komisija za objekte napravi pregled povijesnih činjenica tko je kako i 
kada gradio i uređivao koji planinarski objekt, kao i pregled dokumentacije o objektima iz koje je vidljivo kako 
su i čijim sredstvima bili građeni i uređivani. U komunikaciji s planinarskim udrugama pribavljat će se podaci 
koje će HPS temeljem članka 15. stavka 13. dostaviti javnim ustanovama i nadležnom ministarstvu te će se 
planinarske udruge upućivati da se, gdje za to postoji interes i mogućnost, ispune minimalni tehnički uvjeti, a 
za što će trebati koristiti namjenska sredstva za investicijsko održavanje, koje će prema Zakonu biti obveza 
nadležnog ministarstva i javnih ustanova. Pisana bilješka o Tematskom savjetovanju održanom u Domu HPS-a, 
njegovim sudionicima i zaključcima bit će pohranjena u arhiv HPS-a. 
 

4. Aktivnosti komisija HPS-a 

• Informacija o održanim sastancima s pročelnicima komisija 25. 9. 2023. 
Dana 25. 9. 2023., na inicijativu Izvršnog odbora održani su sastanci s pročelnicima i zainteresiranim 
članovima svih 12 komisija HPS-a. Na sastancima se razgovaralo o općim i specifičnim izazovima, ali i 
mogućnostima za rast i razvoj pojedinih djelatnosti u sklopu rada komisija za još bolje i učinkovitije 
funkcioniranje Saveza. Cilj sastanaka je ujedno bio da komisije neposredno iznesu probleme s kojima se 
susreću u svojem radu te svoje prijedloge, rješenja i poglede na daljnji razvoj stručnih djelatnosti u HPS-u. 
Na svim sastancima su sudjelovali predsjednik IO HPS-a Igor Eterović i i dopredsjednik IO HPS-a Davor 
Rogina te glavni tajnik Alan Čaplar. Radi iznimno bogate djelatnosti komisija, ali i visoke komplementarnosti 
mnogih od njih, komisije su bile grupirane zajednički u pojedine termine, kako bi se ujedno omogućilo 
međusobno upoznavanje s radom drugih srodnih komisija. Sve komisije pozvane su da se osnaže novim 
članstvom i do kraja godine dostave aktualni popis članova komisije. Također, komisije su pozvane da 
predlože izmjene i dorade svojih pravilnika ako ocijene da je to potrebno. Predsjednik IO HPS-a osobito je 
naglasio komisijama važnost otvorene, dobronamjerne i kvalitetne komunikacije za ostvarenje ciljeva HPS-
a. 
U pripremi ove sjednice među članovima Izvršnog odbora komuniciralo se o rasporedu zadaća članova 
Izvršnog odbora i njihovom praćenju rada komisija, kao i pomoći u radu komisija i čvršćem povezivanju 
komisija s radom Izvršnog odbora. Nakon preliminarnog izjašnjavanja članova Izvršnog odbora o 
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mogućnostima uključenja u rad pojedinih komisija, zaključuje se da će se svi koji su se izjasnili za suradnju 
u smjeru pomaganja rada pojedinim komisijama (prikazano u zasebnoj tablici) založiti da pomognu u rad 
svake od tih komisija koliko je u njihovoj moći u nekoliko osnovnih dimenzija: 1) uključenje u rad komisije 
i/ili osnaženje rada kroz pomoć u traženju novog aktivnog članstva komisije; 2) pomoć oko izrade pravilnika 
i drugih dokumenata komisije (spajanje s Komisijom za normativnu, statutarnu i kadrovsku djelatnost); 3) 
posebno zalaganje u ostvarenju zadataka koje ima svaka komisija u obilježavanju 150 godišnjice 
planinarstva u Hrvatskoj; 4) upućivanje Izvršnog odbora u tekuću problematiku svake od komisija na 
sjednicama IO-a; 5) pomaganje u vidljivosti rada komisija (npr. kroz pisanje članaka stručne tematike i sl.). 
Svi su članovi Izvršnog odbora prihvaćanjem ovog zaključka ujedno preuzimaju rečene obaveze pomaganja 
u radu pojedinih komisija. 

• Priprema Pravilnika Komisije za speleologiju HPS-a. Komisija za speleologiju pripremila je i uputila 11. 
rujna 2023. prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika Komisije za speleologiju. U tekstu Pravilnika unesene 
manje izmjene u odredbama za koje je Komisija utvrdila da ih je potrebno bolje urediti (status speleologa 
odnosno definiranje uvjeta za stjecanje stručnog naziva speleolog od najmanje dvije godine aktivnog staža 
kao speleološki pripravnik i sudjelovanje na najmanje dva stručna seminara KS HPS-a, HSS-a ili u organizaciji 
KS HGSS-a za speleološke udruge. 

• Priprema Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-u. Odlukom Izvršnog odbora na 2. sjednici svi članovi IO 
HPS-a bili su pozvani da iznesu svoja zapažanja i prijedloge na inicijalni nacrt Pravilnika o sustavu natjecanja 
u HPS-u. Nacrt Pravilnika upućen je i Komisiji za alpinizam radi očitovanja o natjecanjima u lednom penjanju 
i Komisiji za statutarnu, kadrovsku i normativnu djelatnost. Pisanim putem zaprimljeni su prijedlozi za 
manje dorade prijedloga Pravilnika te je u međuvremenu zatražena i suglasnost Hrvatskog olimpijskog 
odbora sukladno Zakonu u sportu. 
Izvršni odbor prima na znanje prijedloge pravilnika Komisije za speleologiju i pravilnika o sustavu natjecanja 
u HPS-u te će ih predložiti za donošenje kod pripreme iduće redovne sjednice Skupštine. 

• Imenovanje pročelnika Komisije za planinarsko skijanje 
Dana 6. 11. 2023. pročelnica Komisije za planinarsko skijanje HPS-a obavijestila je da zbog preseljenja u 
inozemstvo neće više biti u mogućnosti voditi tu komisiju.  
Izvršni odbor jednoglasno donosi odluku da se Tomislav Galić imenuje na dužnost pročelnika, a Tihana 
Ratkajec na dužnost zamjenice pročelnika Komisije za planinarsko skijanje HPS-a. 

• Nadzor i preraspodjela planinarskih putova u Registru planinarskih putova HPS-a. Komisija za planinarske 
putove utvrdila je uvjete za preraspodjelu planinarskih putova s udruga koje to više nisu u mogućnosti 
raditi, na nove planinarske udruge zainteresirane za preuzimanje skrbi o takvim putovima. Komisija je 
također izradila i obrazac za nadzor uređenja planinarskih putova. Takva potreba posebno je došla do 
izražaja kod provedbe projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura 2022/23. Povezano s time, 
Komisija za planinarske putove predložila je da se utvrdi naknada i pokriće troškova za nadzor planinarskih 
putova koje uređuju planinarske udruge članice HPS-a. Izvršni odbor upućuje Komisiju za planinarske 
putove da rad članova i povjerenika za pojedina područja koji se odnosi na nadzor planinarskih putova 
organizira na volonterskoj osnovi, kao što je organiziran i sav planinarski rad u svim tijelima i komisijama 
HPS-a. Za sve aktivnosti Komisije, pa tako i za nadzor putova, troškovi odlaska na teren mogu se obračunati 
na temelju putnih naloga i računa u visini sredstava planiranih za te namjene u Financijskom planu i Planu 
raspodjele sredstava za rad komisija. 

• Obavljanje administrativnih poslova za Hrvatsku planinarsku obilaznicu. Članovi IO HPS-a upoznati su da 
će unutar Komisije za planinarske putove Marijanu Žnidarec na poslovima provjeravanja i ovjeravanja 
dnevnika Hrvatske planinarske obilaznice Marijanu Žnidarec zamijeniti Meri Buljubašić Živković iz PD 
Medvednica. 

 
5. Prijedlog za standardizaciju označavanja zahtjevnih planinarskih putova 

HPD Jastrebarsko uputilo je prijedlog za standardizaciju označavanja zahtjevnih dionica planinarskih putova.  
Poziva se Komisija za planinarske putove da razmotri prijedlog HPD-a Jastrebarsko i u knjigu standarda unese 
odgovarajuće rješenje za obavijesne ploče, kao i da definira standarde za postavljanje osiguranja na zahtjevnim 
planinarskim putovima. 
 

6. Odluka o dodjeli godišnjih nagrada Izvršnog odbora HPS-a za planinarska postignuća u 2023. godini 
Krajem godine tradicionalno se dodjeljuju godišnje nagrade Izvršnog odbora HPS-a za ostvarenja u protekloj 
godini. Godišnje nagrade dodjeljuju se u kategorijama: najbolja planinarska udruga, najbolji društveni rad u 
planinarskoj udruzi, najbolje organizirana akcija, najbolji dužnosnik HPS-a, najveći pojedinačni uspjeh, najbolji 
rad s mladima, najveći doprinos planinarskoj publicistici, najbolja web stranica, najbolji planinarski objekt, 
najbolji upravljač planinarskog objekta, najbolji domaćin planinarskog objekta, najbolji vanjski suradnik, najveći 
doprinos markacističkoj djelatnosti.  
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Članovi Izvršnog odbora HPS-a pozvani su na prošlim sjednicama da razmotre i iznesu prijedloge, uz kratko 
obrazloženje iz kojeg je vidljiv konkretan doprinos ili postignuće u 2023. godini. Do sjednice IO HPS-a 
zaprimljena su 32 prijedloga. Nakon provedene rasprave o svakoj pojedinoj kategoriji i svim predloženim 
kandidatima Izvršni odbor donosi odluku o dodjeli godišnjih nagrada za postignuća u 2023. godini prema 
kategorijama: 

• Najbolja planinarska udruga: HPD Malačka Donja Kaštela iz Kaštel Starog, zbog iznimnog truda i 
rada na svim poljima planinarstva te aktivnog djelovanja u promociji planinarstva, uređenju 
planinarskog doma i organizaciji niza aktivnosti (uključujući Dan planinara Dalmacije) 

• Najbolji društveni rad u planinarskoj udruzi: Patricija Jedrejčić u PD-u Pazinka Pazin, za svestrani 
kvalitetni organizacijski radom, vođenje planinarske škole i velikog broja izleta, markiranje putova i 
povezivanje s drugim udrugama i ustanovama na području Istre 

• Najbolje organizirana akcija: Susret malih planinara Hrvatske u Brodskom Drenovcu (PD Zanatlija, 
Osijek) u rujnu 2023. bio je pripremljen i organiziran iznimno uzorno, a aktivno sudjelovanje više 
desetaka članova društva u organizaciji i izvedbi omogućilo je da unatoč nepovoljnom vremenu prvi 
takav veliki skup mladih planinara u Hrvatskoj bude izrazito uspješan 

• Najbolji dužnosnik HPS-a: Damir Janton, pročelnik Komisije za speleologiju HPS-a i član Uredničkog 
odbora Hrvatskog planinara, za svestran kvalitetan rad u komisiji iz kojega je proizašao niz zapaženih 
rezultata. 

• Najveći pojedinačni uspjeh: Daniel Krstulović Opara (HPD Mosor, Split) koji je u jednoj neprekinutoj 
turi bez uporabe motornih vozila obišao je sve kontrolne točke Hrvatske planinarske obilaznice 
(pješice, biciklom i kajakom) 

• Najbolji rad s mladima: HPD Željezničar, Zagreb, angažiran rad s planinarskim podmlatkom u dvije 
društvene sekcije (Obiteljska sekcija, Gojzeki) koje imaju ukupno više stotina članova. 

• Najveći doprinos planinarskoj publicistici. Željko Bockovac za knjigu Ekstrem, koja sadrži niz 
planinarskih i alpinističkih putopisa i doživljaja, kakvi su rijetkost u hrvatskom planinarstvu 

• Najbolja web stranica: www.pdsvelebit.hr, stranica PDS Velebit, Zagreb, uzorno strukturiran i 
pregledan planinarski sadržaj kojim se predstavlja bogata i raznovrsna djelatnost jednog od najvećih 
planinarskih društva u Hrvatskoj 

• Najbolja skrb o planinarskim putovima / doprinos markacističkoj djelatnosti: Hrvoje Gold, za 
angažman u Komisiji za planinarske putove HPS-a, osobito za izniman doprinos u pripremi i provedbi 
projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura 

• Najbolji planinarski objekt: planinarski dom Radoboj na Strahinjščici, HPD Radoboj, Radoboj 

• Najbolji upravljač planinarskog objekta: HPD Klek, Ogulin, za angažman na uređenju i prihvatu 
planinara u planinarskom domu Klek, koji se nalazi na mjestu udaljenom od urbane infrastrukture a 
pruža mjesto za ugodan odmor svih planinara i posjetitelja Kleka 

• Najbolji domaćin planinarskog objekta: bračni par Mare i Marko Topić u planinarskom domu 
Malačka na Kozjaku, za cjelokupni srdačan odnos i angažman u prihvatu planinara i uređenju 
planinarskog doma 

• Posebno priznanje: Suradnik Hrvatskog planinara Neven Kursar otkrio je u svibnju 2023. novo 
stanište velebitske degenije na južnom Velebitu, to otkriće objavio najprije u Hrvatskom planinaru 
te se aktivno povezao s Biološkim odsjekom Prirodoslovno-matematičkog fakulteta Sveučilišta u 
Zagrebu radi znanstvene potvrde za hrvatsku botaniku izrazito značajnog nalaza 

• Najbolji vanjski suradnik: Ministarstvo turizma i sporta za potporu uređenju i opremanju 
planinarske infrastrukture kroz projekt Sigurna i održiva planinarska infrastruktura, ostvarenu kroz 
kvalitetnu suradnju s Upravom za održivi razvoj turističke destinacije u tom ministarstvu. 

 
7. Prijedlog za uključivanje člana Komisije za planinarske putove HPS-a u stručnu skupinu EUMA-e za 

planinarske putove 
Europska unija planinarskih asocijacija (EUMA) formirala je tri ekspertne skupine koje će se na europskoj razini 
baviti problematikom planinarskih putova, objekata i penjališta. Slijedom toga, dopredsjednik EUMA-e i voditelj 
radne skupine za planinarske putove Bojan Rotovnik (PZS) inicirao je da se, imajući u vidu njegov angažman i 
kvalitetnu suradnju u provođenju Eramus+ projekta, u ekspertnu skupinu za planinarske putove uključi Hrvoje 
Gold iz Hrvatskog planinarskog saveza. Sam Hrvoje Gold profesionalno i planinarski se aktivno bavio 
problematikom prostornih podataka i iskazao je zainteresiranost sudjelovati u radu takve stručne skupine na 
europskoj razini. 
Izvršni odbor jednoglasno daje suglasnost za uključivanje Hrvoja Golda u stručnu skupinu EUMA-e za 
planinarske putove. 
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8. Sporazum o međusobnoj suradnji Hrvatskih šuma d.o.o. i HPS-a 
Nastavno na provedene zajedničke aktivnosti uklanjanja štete s planinarskih putova na Medvednici, koje su 
organizirale Komisija za planinarske putove HPS-a i Hrvatske šume d.o.o., Uprava šuma Podružnice Zagreb, 
uprava Hrvatskih šuma obratila se Hrvatskom planinarskom savezu s prijedlogom sporazuma o međusobnoj 
suradnji. Sporazumom bi se uredila suradnja kroz međusobno povezivanje, komunikaciju i suradnju te pomoć 
kojom bi se poboljšala efikasnost i točnost podataka, a sve vezano za otklon te upozorenje na postojeće 
anomalije na šumskim, tj. planinarskim putovima i ostalim objektima od interesa koji mogu predstavljati 
opasnost. Sporazumom bi se ujedno omogućilo korištenja podloga i prostornih podataka aplikacijom Mergin 
Maps za teritorijalno područje Uprave šuma Podružnice Zagreb, Šumarije Zagreb. Sporazum sadrži 11 članaka. 
Izvršni odbor pozdravlja zainteresiranost Hrvatskih šuma za suradnju i razmjenu podataka te upućuje da se uz 
pristupanje sklapanju Sporazuma o međusobnoj suradnji organizira radni sastanak predstavnika HPS-a s 
predstavnicima Hrvatskih šuma, na kojem bi se strane međusobno podrobnije upoznale s problematikom 
uređivanja planinarskih putova u šumskim područjima te modalitetima i opsegom suradnje. 
 

9. Plan nabave roba, usluga i radova u HPS-u 
Jedna od obveza Saveza je donošenje godišnjeg Plana nabave, koji mora biti objavljen u Elektroničkom 
oglasniku javne nabave. Osnovu za donošenje plana nabave predstavlja Poslovnik o nabavi roba, usluga i radova 
u Hrvatskom planinarskom savezu. Izmjene i dopune Plana kojima se ne premašuju iznosi iskazani u 
Financijskom planu i ranije prihvaćenim projektnim troškovnicima za odgovarajuće stavke, mogu donositi 
Izvršni odbor, predsjednik Izvršnog odbora ili glavni tajnik. Prijedlog plana nabave izrađen je prema 
pokazateljima poslovanja i iznosima realiziranim za pojedine namjene u 2023. godini. Prijedlog Plana nabave 
upućen je članovima Izvršnog odbora kao privitak u radnim materijalima.  
Izvršni odbor HPS-a donosi Plan nabave za 2024. godinu. 

 
10. Priprema Dana hrvatskih planinara 

Ranijim odlukama Izvršnog odbora HPS-a utvrđeni su domaćini i mjesta održavanja Dana hrvatskih planinara 
2024. (HPD Bilogora, Bjelovar – Kamenitovac) i 2025. godine (PD Opatija - Učka, Poklon). HPD Imotski uputio je 
prijedlog za organizaciju Dana hrvatskih planinara 2027. u Imotskom, a još ranije HPD Papuk iz Virovitice 
ponudio je organizaciju Dana hrvatskih planinara 2028. na području virovitičke Bilogore. 
Izvršni odbor poziva udruge članice zainteresirane za organizaciju Dana hrvatskih planinara 2026. da o tome 
upute prijedlog Izvršnom odboru HPS-a. 
Dani hrvatskih planinara 2027. održat će se na području Imotskog u organizaciji HPD-a Imotski. 

 
11. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 

U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na sljedećim skupovima: 

• 15. - 17. 9. - Glavna skupština BMU - Meteora u Grčkoj - Darko Berljak i Vladimir Novak 

• 16. 9. - Obilježavanje 70. obljetnice NP-a Risnjak - Crni Lug - Alan Čaplar 

• 27. 9. - Svečana akademija povodom 90 godina PK Split, PK Split - Bruno Turina 

• 6. 10. - Otvorenje penjačke dvorane u Slovenskoj Bistrici - Darko Berljak 

• 7. 10. - Pohod Osječkim pješačkim putom, HPD Bršljan-Jankovac, Osijek - Mario Ripli 

• 8. 10. - 3. memorijalni pohod Od Premužića do Štampara, HPD Gojzerica, Požega - Goran Bašić 

• 14. 10. - Proslava 70 godina gorskog spašavanja u Varaždinu - HGSS Stanica Varaždin - Darko Berljak 

• 21. 10. - 20. Dan istarskih planinara, Ćićarija - Patricija Jedrejčić 

• 20. - 21. 10.  Glavna skupština UIAA, Trabzon u Turskoj - Darko Berljak 

• 11. 11. - 105 godina planinarstva u Varaždinu, 60 godina Filićevog doma, PD Ravna gora, Varaždin - Sonja 
Vršić 

• 17. 11. - 25 godina PD Bundek, Mursko Središće – Jadranka Čoklica 
Zaprimljen je poziv za jednu akciju: 

• 24. 11. – 20 godina PD Prelog – HPS će predstavljati dopredsjednica Jadranka Čoklica 
 

12. Razno 

• Članovi Izvršnog odbora upoznati su o održanom sastanku i zaključcima Organizacijskog odbora za 
obilježavanje 150 godina hrvatskog planinarstva. Osmišljen je velik niz prigodnih akcija za koje će trebati 
angažman volontera i članova IO-a. Posebno će se razraditi izvedba uspon na Klek, skupštine EUMA-e i 
BMU-a, Svečana akademija i druge logistički kompleksnije akcije. Kao i za ranije obljetnice hrvatskog 
planinarstva, zatraženo je pokroviteljstvo Predsjednika Republike Hrvatske. 
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• Članovi Izvršnog odbora upoznati su da je na prijedlog Stanice HGSS-a Samobor i uz potporu HPD-a Japetić 
i HPS-a za svoj društveni angažman u planinarstvu i u HGSS-u Vladimir Novak primio nagradu Grada 
Samobora za životno djelo, te mu Izvršni odbor i svi dužnosnici Saveza čestitaju na toj nagradi. 

• Dogovoreno je da će se Novogodišnja sjednica HPS-a održati 18. prosinca 2023. 
 
 

Glavni tajnik HPS-a         Predsjednik IO HPS-a 
     Alan Čaplar        doc. dr. sc. Igor Eterović 


